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Punkt 
Opfølgnings-
ansvar 

 
1. Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendt. 
 

 

 
2. Personale 
 
Professorat i Biologi 
P.t. opslag for professorat i marinebiologi med snarligt udløb. Instituttet er bekendt med en 
kandidat, der har kontakt til både industri og myndigheder samt stort set er selvfinansierende. 
Samtidigt er der opslået to lektorstillinger i samme sektion, og sektionen kan dermed dække 
alle relevante fagområder til trods for, at Torsten Nygård Kristensen desværre returnerer til 
Århus Universitet efter endt orlov derfra. Torsten fortsætter dog som 20 % professor ved 
instituttet. 
 
TAP-bemanding i København 
Indlejringsaftale i proces med virksomheder, som i den forbindelse forventer form for 
laboratorie-assistance. Med blot 1 medarbejder som ADM/LAP TAP, vil København derfor 
være underbemandet mht. administration og laboratoriesupport, og Anders Ægidiussen 
udarbejder forretningsplan for at imødekomme det øgede behov for bemanding. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Henriette 

 
3. Økonomi 
 
Instituttet er fortsat i balance, men har endnu ikke opbygget egenkapital som sikring af 
stabilitet ved fremtidige udsving. Der er derfor fortsat fokus på anvendelse af forskerkonti, 
som VIP’erne dog så småt kan tage i brug. 
 
Den hidtidige økonomimodel ændres tidligst for 2018, hvilket ikke er til instituttets fordel, da 
uddannelse af vore studerende p.t. giver underskud. Samtidigt er universitetets økonomi 
beskåret med 2 %, hvilket har resulteret i et ønske om at begrænse anvendte m

2
. Der bliver 

for instituttets vedkommende ikke tale om at indlogere flere medarbejdere på samme kontor, 
ligeledes har vi fuldt ud behov for de nuværende laboratoriefaciliteter.  
 
Der er allerede indgået indlejringsaftaler i København, samme proces menes i gang i 
Esbjerg. Er der tale om aftale med Plastcentret, bør kontrakt/prisniveau måske revurderes, da 
husleje/brug af udstyr synes at være lavt prissat på nuværende tidspunkt. Henriette følger op 
med Jens Muff. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Henriette 
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I Aalborg har instituttet p.t. udlejet kontor-/laboratorieplads til Byggeri og Anlæg, som dog nu 
flytter i nye lokaler. Instituttets glasfolk kan på sigt få behov for mere plads og kan derfor 
overtage de ledige m

2
. 

 

 
4. Undervisning 
 
Universitetet planlægger generel nedlæggelse af uddannelser for at effektuere påkrævede 
besparelser. Instituttet har i den forbindelse udarbejdet analyse, som påviser, at vi ikke har 
mange kurser med blot få studerende og generelt opfylder kravet om 80 timer/STÅ  
(i Aalborg 75 timer/STÅ, Esbjerg 86 timer/STÅ, i København dog 160 timer/STÅ). Både 
Esbjerg og København er i en opbygningsfase med udsigt til øget optag, hvortil der bør tages 
hensyn. 
 
Instituttet har indgivet forslag til reduktion af uddannelser, indeholdende bacheloruddannelser 
inden for Kemi, Bioteknologi og Miljø med underliggende specialiseringer på tværs af 
campusser. Dette vil resultere i et mere strømlinet og overskueligt uddannelsesudbud og 
samtidigt sikre uddannelser med nødvendigt antal studerende. Der foreligger dog endnu 
ingen endelig afgørelse i den forbindelse. 
 
Der er forlydender om generelle stramninger til timeplanen med færre timer/studerende og 
dermed krav om større hold og modereret undervisning. Der foreligger endnu ikke endelig 
afklaring. 
 
Tiltagende samlæsning og tværcampus-undervisning er allerede igangsat, men kræver dog 
optimering af IT-faciliteter og videoforbindelse. ITS arbejder allerede på samme. Andre 
universiteter anvender fx Adobe Connect, som menes brugbart og let-anvendeligt for både 
studerende og undervisere. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5. Det psykiske arbejdsmiljø 
 
- Arbejdsmiljøudvalg: 
Gennemgang af fysisk APV er endnu ikke endeligt afsluttet. Reinhard Wimmer har rykket for 
samme med deadline inden sommerferie 2016.  
 
Instituttet indgår i institutparring med SUND med følgende formål: 
 
1)  at hjælpe institutter og afdelinger i APV-kortlægningen, så der kommer nye, friske øjne på 

de forhold, som man selv kan blive ”blind” overfor 
2)  at give en udbytterig dialog på tværs af institutter og afdelinger med oplæring af 

arbejdsmiljøorganisationen og deling af bl.a. best practice 
3)  samle et overblik over arbejdsmiljøstandarden på AAU 
 
og repræsenteres i denne forbindelse af Reinhard Wimmer, Peter Stephensen Lübeck og 
Rudi P. Nielsen. 
 
- Psykisk APV: 
Psykisk APV er gennemført med en svarprocent af knapt 70 % og et rimeligt resultat, der 
ligger pænt i forhold til øvrige institutter, dog naturligvis med plads til forbedring. Ary 
Hoffmann, gæsteprofessor fra Australien og ekspert i administration, tilkendegav under sit 
nylige ophold ved instituttet og under oplæg til universitetsledelsen, at han sjældent havde 
oplevet bedre psykisk arbejdsmiljø og kollegialt fællesskab.  
 
Pia Ryom aflægger besøg i København og følger op på den igangsatte proces med de 
nyansatte.  
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6. Status for byggeprojekter 
 
Dette punkt forventes snarligt afsluttet og elimineret på agendaen for SU. 
 
- Esbjerg 
Fortsat fejl og hyppige besøg af håndværkere. I løbet af den seneste uge med høje 
udendørstemperaturer har det vist sig umuligt at holde en acceptabel temperatur indendørs i 
både kontorer og laboratorier. I sidstnævnte mangler køling af apparatur, men lader til at 
være sparet væk. Problem bør behandles under fysisk APV til udbedring ved campusservice. 
 
-  Aalborg 
Fortsat løbende udbedring. 
 
-  København 
To nye undervisningslokaler samt laboratorium er færdiggjorte – hurtigt og stort set uden 
problemer.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
7. Evt. 
 
- AAU-strategi 
AAU har udarbejdet en strategi for bl.a. det administrative område og har i den forbindelse 
nedsat handleplansgrupper for følgende indsatsområder:  
 

 Sammenhængskraft mellem de administrative områder 

 Kompetencer og ressourcer 

 Det digitale AAU  

 Forenkling – regler og processer 
 
hvor instituttet er repræsenteret ved Michael Toft Overgaard i ”Sammenhængskraft mellem 
de administrative områder” og Annemarie i ”Det digitale AAU”. 
 
- Dårlig mobilforbindelse på Fredrik Bajers Vej 7H 
Trods forsøg på udbedring er der fortsat dårlig mobilforbindelse i Aalborg. Annemarie følger 
op med ITS/Iris. 
 
- Ny dekan 
Der er opslået stilling til ny dekan for det nye fakultet – Henriette indgår i ansættelsesudvalg i 
denne forbindelse. 
 

 
 
 
 
 
Henriette 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Annemarie 
 

 
8. Kommende møder i 2015-2016 

 

 30/8-2016 

 23/11-2016 
 

 
 
 
 
 

 


